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Referat fra VALHALLA Valkyriens 

Generalforsamling 2023 
 

 

1. Valg af referent 

Bestyrelsen indstiller bestyrelsesmedlem Stormand Sussi Bagge som referent. 

Godkendt 

 

2. Valg af Valhallastyrer (Dirigent) og stemmetællere. 

Bestyrelsen indstiller Advokat Carsten Brix som dirigent. 

Godkendt 

Stemmetællere udpeges af dirigenten, hvis det bliver nødvendigt. 

 

3. Høvdingen (formanden) aflægger beretning 

Beretningen er mundtlig og vil handle om årets gang i Valkyrien og give nedslag på 

bestyrelsens mange aktiviteter for driften og udviklingen af klubben. 

Formanden aflagde beretningen i tre-dele: 1) daglig drift og kultur (eller mangle på 

samme), 2) Sociale arrangementer og 3) fremtiden. 

Daglig drift og kultur v/Stefan: 

1) Stigende energipriser og priser for håndværkere har påvirket os meget og 

fordyret driften af badeklubben og Havstuen. 

2) Låsesystemet var ude af drift i en lang periode, og vi var nødt til at starte forfra 

med nyt system og omkodning af armbånd (udgift ca. 110.000 kr.) 

3) Saunaen fik en stor omgang i sommerperioden med skift af varmelegemer og 

ændring af ventilation/luftudskiftning. Vores regel med kun en skefuld vand pr. 

15 minutter, ser ud til at have været god, da vi i indeværende sæson kun har 

skiftet 1 varmelegeme. Overskudsvarmen fra saunaen bruges nu til opvarmning 

af omklædningsrummet og Havstuen. 

4) Træværket udvendig blev behandling efter god rådgivning og en aftale for 

rutinemæssig vedligehold efter forskrifterne er nu på plads. 

5) Mange vedligeholdelsesplaner og serviceabonnementer er sat i værk fx på 

varmepumpe, sikkerhedsudstyr, brandslukkere, tag og flere på vej. 

6) Saunadøren vil snarest blive udskiftet. 

7) Sidste år diskutterede vi, om vi evt skulle investere en del af vores formue -de 

planer er skrinlagt grundet de ustabile markeder, vi vil i stedet kontakte vores 

bank og forhandle et bedre indlån hvis vi kan. 

8) Vi har haft mange overvejelser vedr. energipriserne og saunaen, da den trækker 

en meget stor udgift til el. Men vi er en vinterbadeklub, som tilbyder sauna i 

sæsonen, så så længe, der ikke var forsyningskrise, valgte vi at køre saunaen 
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videre som normalt. Dog går vi med tanker om at investere i mere grøn energi – 

solceller på taget eller måske en lille vindmølle. 

9) Kommunen må ikke længere afhente affald fra foreninger/firmaer, så vi får vi  

afhentet skrald fra privat firma. Husk dog at tage flasker og metal mv. med hjem! 

10) Der er lavet aftale med nyt rengøringsfirma – Vaskebjørnen – hvis der er noget i 

ikke finder ok, så tage et billede og send til bestyrelsen, så tager Pernille det op 

med firmaet. 

11) Vejrhanen er repareret, og monteret med alarm og lys, men den blæser vist 

stadig som den selv vil 😊 

12) Gus kører nu planmæssigt efter aftale mellem bestyrelse og gusmestre, fast 

tider og et kodeks for GUS er på vej. 

13) Der ligger nu igen store bunker sand på stranden. Det er til den nye kystsikring, 

som ikke vil have indflydelse på vores badeanlæg. De første tegninger, vi fik, 

viste noget andet, men der var fejl i tegningerne og efter møde med Køge Kyst 

blev vi forsikret i at sandfodringen ikke vil få betydning for vores badeoplevelse 

på den lange bane. Men hold gerne øje og rapporter til bestyrelsen hvis der er 

noget der undrer. 

14) En lidt kedelig ting er at, det skrider lidt med overholdelse af reglerne for nogle 

medlemmer. Det er som om reglerne ikke gælder for alle.  

Der anvendes badetøj i sauna, nogle vasker deres hår i håndvasken, på trods af 

skiltningen osv. Når det påtales, gives et fornærmet svar. Det er vigtigt at man 

ved indmeldelse forholder sig til, om de regler der er i klubben, er nogle man 

kan/vil overholde – ellers er der jo andre badeklubber med andre regler. Der vil 

fremover blive strammet op på dette, da vi gerne vil bibeholde vores dejlige klub 

og mener at de regler vi har nu er med til at skabe den gode kultur, der er i 

klubben og medlemmerne imellem. Det er lidt øv at vi i bestyrelsen skulle spille 

politi og håndhæve de faktisk ret simple regler, der er i klubben. Der vil komme 

en reminder fra bestyrelsen vedr. dette. Der henvises i øvrigt til vedtægterne 

omkring konsekvenserne hvis et medlem ikke overholder reglerne. 

 

Sociale arrangementer v/Torben: 

1) Sæson 2022/2023 startede med standerhejsning i. søndag i september. Der var 

som sædvanlig lidt til ganen i både flydende og fast form. 

2) I december afholdtes glögg-arrangement sammen med GUS’ens juleevent. 

3) Den 31. dec, var der den traditionelle nytårskur med bobler og kransekage 

4) Dåben i år blev igen afholdt i marts i strålende solskin og blikstille klart vand. Der 

var 26 medlemmer tilmeldt og 75 tilmeldte til efterfølgende dåbsfrokost på 

Braunstein, som var rigtig fornøjelig og nok bliver tradition herefter, da 

Teaterbygningen har lavet nye regler for festlige sammenkomster. 

5) Standerstrygning og afslutning på sæsonen (bare rolig saunaen kører videre til 

og med 31. maj 😊) afholdes søndag 30. april, hvor festudvalget igen er vært for 

lidt til ganen. 



Side 3 af 11 

6) Der udover er afholdte vi i 2022 vores 30 års jubilæumsfest – på mange måder 

en særlig oplevelse - men der var i hvert fald god underholdning, humør musik 

og dans. 

Torben deltager nu på alle bestyrelsesmøderne som festudvalgets repræsentant, 

hvilket gør, at der er kommet en meget fin synergi mellem bestyrelse og festudvalg. 

Lidt om Fremtiden v/Stefan: 

1) Vi arbejder til stadighed med at gøre den daglige drift mindre sårbar ved at 

oprette vedligeholdelsesaftaler med nogle faste gode 

håndværkere/servicepartnere, også for at Mogens’ mobil ikke skal ringe 

konstant pga alle små daglige problemer.  

2) Vi vil gerne sætte flere ressourcer af til medlemsadministration og 

kommunikation til medlemmerne. Vi er fortsat ikke på SoME/Facebook mv. men 

vil gerne undersøge hvad der skal til for at andre kanaler kan tages i brug. Men 

bestyrelsen har brug for hjælp hertil. 

3) Det gælder på flere områder da vi er blevet en stor klub og står i vadestedet 

mellem at blive endnu større eller forblive som vi er nu. Et stort spørgsmål som 

bestyrelsen vil tage fat på frem mod næste generalforsamling er blandt andet 

om vi kan/skal køre videre på ren frivillig basis eller skal nogle poster bør 

professionaliseres. 

4) Stor tak til alle medlemmer, der giver en hånd med i hverdagen. I år skal der 

lyde en særlig tak til Mickal Lyn, Kim Hansen og Jan Skelmose, som i særlig 

grad har hjulpet med mange af de praktiske ting i hverdagen. Alle var til stede i 

salen og blev hyldet ved applaus. 

Der var ingen spørgsmål og dirigenten konkludere beretningen for godkendt. 

 

4. Gælkeren (kassereren) aflægger beretning og forelægger det reviderede 

regnskab til godkendelse 

 

Anni gennemgik regnskabet og lagde særlig vægt på de stigende driftsudgifter. Fx 

er der brugt 108.000 kr til låsesystemet, 126.000 kr til saunaen, 75.000 kr til 

vindfang, da vi var lidt uheldige med en leverandør, der gik konkurs. Derudover er 

der gået en del til malerarbejde, men det er efter planen. 

Der blev stillet spørgsmål til stigningen i bestyrelsesudgifter, Stefan svarede at de 

stigende udgifter skal ses i lyset af beretningens fortælling om at bestyrelsen har 

masser af arbejdsopgaver, mødes meget og har brug for et større budget (også i 

tilfælde af rådgivningsydelser mv) til at drive klubben for. Dermed ikke sagt at alle 

pengene på denne post vil blive brugt. 

 

Regnskabet blev herefter godkendt. 
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5. Behandling af indkomne forslag 

5.A Forslag til vedtægtsændringer 

RESULTATOPGØRELSE BUDGET 2022 ÅRET 2022 

INDTÆGTER

Medlemskontingenter/ armbånd 1.350.000 1.134.414,15-                                           

Indmeldelsesgebyr 100.000 126.000,00-                                              

Samlede indtægter 1.450.000 1.260.414,15                                           

UDGIFTER

Drift af klubhus 500.000 723.579,24                                              

Arrangementer 90.000 121.374,73                                              

Administration 44.000 35.851,64                                                 

Forsikring 10.000 9.657,58                                                   

Bestyrelse 27.000 35.168,00                                                 

Gaver og rejser 1.901,55                                                   

Vand og renovation mm 25.740,12                                                 

Samlede udgifter 671.000 953.272,86                                              

Primær resultat 779.000 307.141,29                                              

Finansielle indtæger/omkostninger -6.000 4.918,59                                                   

Diverse gebyrer 3.350,00                                                   

Åretsregnskabsmæssige resultat 773000 298.872,70                                              

Balance 31. december 2022

AKTIVER

Nordea foreningskonto 1.734.499,59                                           

Spar Nord 197.862,01                                              

Likvide beholdninger i alt 1.932.361,60                                           

Badeanlægget 7.344.903,18                                           

Aktiver i alt 9.277.264,78                                           

PASSSIVER

Egenkapital - opsparet overskud

Egenkapital primo 7.045.806,50-                                           

Årets resultat 298.872,70                                              

Egenkapital ultimo 7.344.679,20                                           

Kommune Kredit 1.647.250,58-                                           

Medlemsbeviser, finansiering af ny byggeriet 156.000,00-                                              

Depositum - nøgler 104.335,00-                                              

Afsat jubilæumspublikation 25.000,00-                                                 

Gæld i alt 1.932.585,58-                                           

passiver i alt 9.277.264,78                                           
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Bestyrelsen indstiller til Valhalla at godkende ændring i vedtægternes § 7 fra: 

§ 7. UDVALG 

Valhalla vælger videre Festudvalg og Navneudvalg.  

Festudvalget består af 8 – 12 medlemmer, hvor Høvdingen eller én af høvdingen udpeget 

stormand er født medlem af festudvalget. 

Navneudvalget består af 3 – 5 medlemmer. 

 

Alle vælges for en 2- årig periode. Genvalg kan finde sted, men maximalt 3 gange, 

således at valgperioden bliver på maximalt 8 år.  

Til: 

(…) Alle vælges for en 2- årig periode. Genvalg kan finde sted.  

Begrundelse:  

Bestyrelsen er glad for den måde festudvalg og navneudvalg pt. arbejder på og ser ingen 

grund til at gennemtvinge en udskiftning af medlemmerne i udvalgene. Der er stadig 

mulighed for at stille op som ny kandidat til både festudvalg og navneudvalg på Valhalla. 

Forslaget blev godkendt. 

5.B Forslag til vedtægtsændringer 

Bestyrelsen indstiller til Valhalla at godkende ændring i vedtægternes § 9 fra: 

§ 9 VALHALLA 
Den ordinære Valhalla afholdes hvert år i april måned med følgende dagsorden: 

Til: 

Den ordinære Valhalla afholdes hvert år, inden udgangen af april måned med følgende 

dagsorden:  

Begrundelse:  

Bestyrelsen bemærker at april ofte er en svær måned at finde afholdelsesdatoer til 

Valhalla i, grundet påske, klubbens rejseaktiviteter mv. En mere fleksibel 

afviklingsmulighed for den årlige generalforsamling vil derfor være at foretrække. 

Forslaget blev godkendt. 

 

 

 

5.C Medlemmer til modtagelse af 25 års-æresbevisningen:  
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Bestyrelsen har jf. vedtægternes § 12 valgt at indstille følgende vikinger og skjoldmøer til 
æresbevisninger, grundet 25 års aktiv badning: 
 
 
Skjoldmø Karin Larsen ”Eventyrer” 
 
Skjoldmø Regitze Foss Hansen ”Ildsjæl” 
 
Skjoldmø Anne Grethe Langer ”Sangfugl» 
 
Viking Steen Lorentzen ”Vandsmager” 
 
Skjoldmø Birte Kühle ”Havfrue” 
 
Æresbevisningen blev godkendt med applaus og vil blive markeret ved enten 
standerstrygning/hejsning i år. Torben/Festudvalget aftaler nærmere med de involverede 
 
5.C Godkendelse af æresmedlemskaber 
Bestyrelsen har på medlemsindstilling, jf. vedtægternes § 13 valgt at anmode Valhalla om 

at godkende tildeling af æresmedlemsskab til følgende medlemmer, da det vurderes at 

disse medlemmer igennem tiden har ydet en særlig indsats overfor vikingelauget:  

Viking og tidligere høvding Claus Steen Petersen  

Skjoldmø Nina Bødker ”Valkyriens moder”. Fik æresmedlemsskab tilbage i 2012. 
 
Viking Helge Foss Hansen ”Saunabygger” 
 
Ole ”Smed” Wolff 

Fra alle medlemmer skal lyde et rungende Høvisk tak for de ting I har gjort for Valkyrien 

over årene.  

Æresmedlemsskaberne blev godkendt med applaus og vil blive markeret ved enten 
standerstrygning/hejsning i år. Torben/Festudvalget aftaler nærmere med de involverede 
 

6. Stormændene fremsætter budgetforslag og kontingentforslag for 

det kommende år 
 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent på 900 kr. for sæsonen 2023/24.  

Forslaget blev godkendt. 

Det bemærkes at budgettet til den almindelige drift og vedligeholdelse af Klubhuset 

forventes at være markant stigende, det gælder også udgifter til bestyrelsesarbejde og 

administration.  

Det skyldes dels stigende energiudgifter og rengøringsudgifter, men også de generelle 
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håndværks- og serviceudgifter og de følgeudgifter til administration mv. som det kræver at 

drive et klubhus af vores stand og størrelse. Det betyder at vores overskud falder 

tilsvarende og at vi grundet det uændrede kontingent således sparer langt mindre op end 

tidligere år. For den kommende budgetperiode forventes dog stadig en balance i indtægter 

og udgifter. 

 

Bestyrelsen blev på sidste Valhalla bedt om at vise sine forventninger til finansiering af 

diverse udviklingsprojekter. Foreningens formue er derfor foreløbigt hensat, som det 

fremgår af skemaet herunder. 

Der vil forekomme justeringer i beløbene i takt med at projekterne bliver beskrevet 

nærmere. 

BUDGET-FORSLAG ÅRET 2022 BUDGET 2023

INDTÆGTER

Medlemskontingenter/ armbånd 1.134.414,15-        1.215.000

Indmeldelsesgebyr 126.000,00-           125.000

Samlede indtægter 1.260.414,15        1.340.000

UDGIFTER

Drift af klubhus 723.579,24           980.000

Arrangementer 121.374,73           115.000

Administration 35.851,64              90.000

Forsikring 9.657,58                10.000

Bestyrelse 35.168,00              70.000

Gaver og rejser 1.901,55                2.000

Vand og renovation mm 25.740,12              30.000

Samlede udgifter 953.272,86           1.297.000

Primær resultat 307.141,29           

Finansielle indtæger/omkostninger 4.918,59                

Diverse gebyrer 3.350,00                

Åretsregnskabsmæssige resultat 298.872,70           43.000
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7. Valg af Stormænd, Suppleanter, Revisor og Revisorsuppleant 

 

(Bestyrelsen består af 7 stormænd. Herudover 2 Suppleanter, 1 Revisor samt 1 

Revisorsuppleant.) 

 

På valg: 

 

Stormænd/bestyrelsesmedlemmer 

• Anni Bladt Køster (Gælker/kasserer) (modtager genvalg) 

• Mogens Sommer (Stormand) (modtager genvalg) 

Begge blev genvalgt. 

 

Ikke på valg: 

Stefan Lildal-Schrøder (Høvding) 

Pernille Høxbro (Overviking) 

Jürgen Christiansen (Stormand) 

Jens Koch (Stormand) 

Sussi Bagge (Stormand) 

 

Suppleanter 

På valg: 

Valkyrien hensættelser af foreningens formue pr. 1. januar 2023
I alt likvid formue 1.932.361,60 kr.  

Driftslikviditet 250.000,00 kr.-     

Badeanlæg selvforsikring 500.000,00 kr.-     

Sauna 2-projekt 300.000,00 kr.-     

Medlemsbeviser 150.000,00 kr.-     

Depositum nøgler/armbånd 150.000,00 kr.-     

ny hjemmeside 25.000,00 kr.-        

introvideo 25.000,00 kr.-        

Energibesparelser/inv. bæredygtig strøm 500.000,00 kr.-     

Rest 32.361,60 kr.        
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• Mette Holmgaard (forventer at stille sin post til rådighed for en ny suppleant) 

• Jens Hansen (forventer at stille sin post til rådighed for en ny suppleant) 

Såfremt de som ønsker det bliver genvalgt, skal der vælges 1-2 nye suppleanter til 

bestyrelsen. Der kan stilles kandidatur direkte på Valhalla. 

Der blev valgt to nye suppleanter: Hans Otto Sørensen og Kim Christensen. 

Revisor og Revisorsuppleant 

På valg: 

• Revisor Jens Nyborg (modtager ikke genvalg)  

• Revisorsuppleant Johnny Andersen (modtager ikke genvalg) 

Der skal vælges 2 nye revisorer. Der kan stilles kandidatur direkte på Valhalla. 

 

Torben Ellegaard (in absentia) blev valgt (Revisor),  

Anders Larsen blev valgt (Revisorsuppleant) 

8. Valg af Festudvalg og Navneudvalg 

Festudvalget  

Udvalget består af 8-12 valgte medlemmer.  

Såfremt forslag om vedtægtsændringerne under pkt. 5 tillader det, kan genvalg 

forekomme i både fest- og navneudvalg. 

 

På valg: 

Torben Lykke Hansen (formand for festudvalget) (modtager genvalg) 

Peter Karkov (modtager genvalg) 

Hanne Petersen (modtager genvalg) 

Lonnie Eilsø (modtager genvalg) 

Lene Meek (modtager genvalg) 

Lone Blaastrup (modtager ikke genvalg) 

Bettina Petersen blev valgt.  

 

Ikke på valg: 
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Mickal ”Lyn” Andersen  

Jeff Meek  

 

Såfremt alle som ønsker det bliver genvalgt, skal der stadig vælges mindst 1 og max 5 nye 

medlemmer af festudvalget. Der kan stilles kandidatur direkte på Valhalla. 

 

Navnudvalget  

Udvalget består af 3-5 medlemmer: 

På valg: 

• Dorthe Jensen (modtager genvalg) 

• Charlotte Saggau (modtager genvalg) 

• Susanne Cold (modtager ikke genvalg) 

Birgit Søborg blev valgt. 

Ikke på valg: 

• Rasmus Beck  

Såfremt alle som ønsker det bliver genvalgt kan der vælges 1-2 nye medlemmer af 

navneudvalget. Der kan stilles kandidatur direkte på Valhalla. 

 

9. Eventuelt 

1) Spørgsmål til hvorfor dåben er flyttet fra januar til marts, da det, efter spørgerens 

opfattelse havde stået i vedtægterne på et tidspunkt. Sidste år var det pga Corona, og 

man fandt at vejr og vand er mere venligt på dette tidspunkt. Der står ikke noget i de 

gældende vedtægter om, hvornår dåben skal afholdes og ingen i den siddende bestyrelse 

har ikke været involveret i en evt. tidligere vedtægtsændring herom. Hvis dåbstidspunktet 

ønskes ændret, kan forslag stilles på Valhalla 2024 

2) Spørgsmål til udskiftning af armbånd. De nye armbånd med spænde er ikke så 

holdbare. De kan hurtig skiftes og omkodes hos Jens. Der er 2 størrelser, som kan prøves 

i klubben. 

3) Når man skriver til klubben så husk vores ny mailadresse: kontakvalkyrien@gmail.com. 

mailto:kontakvalkyrien@gmail.com
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4) Det blev nævnt at flere medlemmer, end de, der var nævnt under pkt. 5 C havde badet i 

25 år. Æresbevisninger uddeles ikke på baggrund af ”anciennitet” men på foranledning af 

indstilling iht §12. 

5) Der var ros til bestyrelse, også til hvorledes gustimerne nu blev afholdt i fast skema. 

6) Opfordring til at påpege at glas/flasker IKKE medbringes i omklædningsrummet. 

Stefan afsluttede med at takke for god ro og orden og for en meget hurtig og smidig 

gennemført Valhalla. 

Afgående medlemmer af bestyrelse, festudvalg og navneudvalg blev takket for deres 

indsats. 

Tak for en god aften. 

Mvh 

Valkyriens Bestyrelse 

 

Godkendt og underskrevet af dirigent 

 

 


